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Jegyzőkönyv

Készült: az 1995. december 4-én magtartott közmeghallgatásról.

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György,
Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál,
képviselők, Márki Ferenc jegyző,

a lakosság részéről 85 fő

Kunsági László,
Zémann Géza

Napirend:
1.1 A községpolitikai feladatok tárgyévi értékelése, az önkormányzat

1996. évi célkitűzései.

Előadó: Farkas János polgármester

Hozzászólások:

Rózsavölgyi István - orvosi rendelő, az egészségügy fejlesztése mindig kimarad a
célkitűzésekből, pedig az eü. felszerelésekre is ráférne a fussítés,

- Martonvásáron eü. laboratórium működik. A martonvásári orvos
elmondása alapján oda a tordasi emberek nem mehetnek, mert az önkormányzat nem
támogatja a labor működését. Egyszerű szűrővizsgálatok miatt (pId. vércukor)
Székesfehérvárra kell menni.

- A Köztársaság út végére mér régen ígértek egy hirdető oszlopot. Mind
a mai napig nem készült el. A jobb tájékoztatás érdekében szükség volna erre is.

- A szemétszállitás egységes díjával nem ért egyet, mert van olyan lakás
is, ahol évente alig tesznek ki szemetet. Difi'erenciálni kellene. Ki mennyit rak ki, annyi után
fizessen.

- Az "Ürgésző"-nek nevezett, a Köztársaság út végén lévő erdős

terűletre minden tiltás ellenére hordják a szemetet, még lovas kocsival is. A szemetelők tordasi
lakosok. Jelenlegi állapotában az a terület a falu szennyfoltja.

- A Köztársaság út csapadékviz elfolyását biztosító árokrendszer
eliszaposodott. Rendezni sZÜkséges, mert egy nagyobb esőnél a viz elönti a kerteket és a
kialakitandó új építési telkeket. Ugyan e témához igazodva elmondja, hogy a mg-i fuldek
művelése során a traktorok az árkon keresztűl közlekednek, letaposva, betöltve azt.

- A kábel TV-t ugyan már bekötötték nagyon sok helyen, de a minőség

erősen kifogásolható. A kábelszerelőkkel tv szerelői is járhatna, aki megmondaná, hogy az
adott készülék alkalmas e arra, hogy azon a kábel tv adásait fogják. Az nem megoldás, hogy a
jelenlegi szerelők kijelentik: nem tudjuk beállítani. Azért négy éves tv-t még nem szoktak
leselejtezni.

Kozma Ilona - a Kölcsey utcában lakik, ahol az új telekkimérések lesznek. Az utca földes.
Szeretné, ha legalább kevés kőzúzalékkal járhatóvá tenné az Önkormányzat.

Gurabi Tibor - meghalt november 29-én Csupor Zoltán Mihály érseki tanácsos, római katolikus
plébános. Kérdezi, hogy az önkormányzat szervez e a temetésre autóbuszt ?
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Kiss Miklós - köszönet illeti az Önkonnányzatot, amiért ilyen szépen felújította a művelődési

házat és vissza adta régi nevét ("HANGYA"). Beszélt a Hangya Szövetkezetről, tordasi
múltjáról. Javasolja, hogy hirdesse emléktábla Podraczky János esperes munkásságát, amelyet a
Szövetkezeti Mintafalu megteremtéséért tett.

- a Közúti Igazgatóság az út melletti árok kitisztításáról gondoskodhatna,
- a falu szélén található szemét (erdőmajori út mellett) többségét a budapesti

fóldtulajdonosok hordják ki.

Pilát János - igen rossz állapotban van a az erdőmajori út, amely a külterületi majort és az
Öreghegy zártkertjei megközelítését szolgálja. Ki kellene vetni útadót, amelyből évente lehetne
gondoskodni a karbantartásról.

- az új buszváró igen tetszetős, de beázik. A konstrukciós hibát a következő

buszváróknál ki kell küszöbölni.
- a célkitűzések hasznosak, kívánja, hogy az önkonnányzat tudjon belőle

megvalósítani minél többet.

Szabó Attila - tavaszi közmeghallgatáson felvetődött Sztyéhlik István előtti hiányzó
járdaszakasz és lépcső problémája. Mi van ezzel?

Halenár Károly - az öreghegyi utat javitani szükséges, mert ha ezzel késlekedünk az út annyira
tönkre megy, hogy sokba fog kerülni a felújítása.
Az idegenek is fizetnének, csak meg kellene őket keresni.

Varias István - milyen szankció alkalmazható a kábel tv-sekkel szemben, ha a rendszer nem
lesz jó, vagy nem lesz kész ?

Szénási Zoltán - csapadékviz az udvarokról az utcára folyik ki. Ebben a baj az, hogy nincs
rendes elvezetés, ezért a víz a járdára folyik, ott pedig megáll, mert nem tud lefolyni. Nem
ártana, ha mindenki saját maga előtt gondoskodna a járda viztelenítéséről, a járda melletti föld
lenyeséséről.

Tornai Lászlóné - a kábel tv-sekkel kötött szerződésért az önkonnányzat a felelős. Igenis
tegyen annak érdekében, hogy most már jó minőségbenelkészüljön.

A képviselőtestület tagjai a feltett kérdésekre az alábbiak szerint válaszoltak:

Márki Ferenc jegyző elmondta, hogy az egészségügyben jelentősebb fejlesztésre nincs szükség.
Az orvosi rendelő az előírásnak megfelelő eszközökkel rendelkezik, berendezésében a felújítás
akár időszerű is lehetne, de erre egyrészt a pénzügyi keret jelenleg nem ad lehetőséget,

másrészt nem égetően szükséges.
A martonvásári eü. labor működtetéséhez a környék önkonnányzataí nem járulnak hozzá,
mivel az orvosok véleménye szerint a fenntartást nem tartják szakmailag indokoltnak. Konkrét
kivizsgálás elrendelése esetén nem csak egy-két eredményre van szükség, hanem többre, ami
miatt úgy is be kell utazni Székesfehérvárra. Egyébként a martonvásári orvos feszültség keltése
azért sem indokolt, mert a környék orvosai adott esetben küldhetnek a laborba beteget, ahol
ingyen elvégzik a szolgáltatást.
Sztyéhlik István előtti kb 20 m hosszú járda megépítése nem lehetnek probléma. Probléma a
járda folytatásában építendő lépcső. Ez a munka költsége meghaladná a 100.000 Ft-ot is ezért,
hogy egy-két ember arra járjon. A fő közlekedési irány az utca túlsó oldala.



3

Citka János - nem megoldás aszemétszállítás dijának differenciált megállapitása, mivel azzal
célt nem érnénk el csak annyit, hogy tovább növekedne a szemét a falu két szélén. Ma még
nem tart ott az állampolgárok öntudata, hogy ezt meg lehessen oldani. Minden háztartásban
keletkezik szemét, az megállapitott éves összeg havi bontása (50 Ftlhó) szinte elenyésző.

Ennyit a falu tisztaságáért, rendjéért minden itt élőnek ki kell birni.
A kábel tv szerelésére kötött szerződés egyéni szerződés, amely nem tartalmazza a szankciót,
ezért erre vonatkozóan a Ptk szabályait kell alkalmazni. Mint az elhangzott, ha a vállalkozó
nem teljesít a megígért ( XII.20) határidőre, az Önkormányzat a lakosság érdekében a
szükséges lépéseket megteszi.

Vasvári Pál - az erdőmajori út javítását két évvel ezelőtt elvégeztettiik az öreghegyi
fóldtulajdonosok pénzéből. EI kell azonban mondani azt is, hogy a munka teljes költségét még
ma sem fizettük ki teljesen, mert sokan még a fulük botját sem mozgatták, nemhogy pénzt
adtak volna. Újabb szerveznek nem sok esélye volna. Keresni kell a megoldást, de az
önkormányzat egyedül ezt nem tudja vállalni.

Kunsági László van elég probléma a belterület, ezért egyenlőre kevés az esély arra, hogy pénzt
tudjunk fordítani a külterületi utakra. El kell adni Erdőmajorban lévő önkormányzati
ingatlanunkat, amelynek árából jelentősebb összeget vissza tudnánk forgatni az erdőmajor

útba.

Farkas János polgármester - elmondja, hogy a község rendje tisztasága érdekében további
összefogásra van szükség. Ezért másnak is lehet szólni azoknak, akik szemetelnek, vagy éppen
olyan helyre hordják a szemetet, amely nem szeméttároló, sőt lehet szólni a hivatalnak is. A
vizesárkon való átjárás érdekében intézkedünk.
Új hirdetőtáblák készülnek a tél folyamán. Már évek óta tervezzük az újfalu hirdetőtáblával
való ellátását.
A Kölcsey utca kövesúttá történő kiépítésére még várni kell. ott a legfontosabb fejlesztés a
villanyhálózat kiépítése és az építési telkek kialakitása lesz. Az utca lakói, hasonlóan a
Vörösmarty utca lakóihoz, önerőből építhetik meg leghamarabb az utat.
Csupor Zoli bácsi temetésére az egyház szervezésében indul autóbusz, de mennek
személyautóval is.

A konkrét válaszok után köszönettel vette a hozzászólásokban elhangzott észrevételeket,
bírálatokat. Bízik benne, hogy nagyrészük minél előbb megvalósítható lesz.
Megköszöni a megjelenést, az ülést befejezettnek nyilvánította.
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